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Nr. 4 – 2020 

 

Referat  

Skolebestyrelsesmøde 

Hærvejsskolen 

Mandag den 17. august kl. 17.15-

19.45 

Mødelokale PM2 

 

 

 

 

Afbud: Eleverne – er ikke valgt endnu 

Afbud næste møde:  

Fraværende:  

Sang: Ingen p.g.a. COVID 

Sang næste møde:  

  

 Præsentation af Skolebestyrelsen 

Referat:  

  

31/20  

Godkendelse af referat fra skolebe-

styrelsesmødet den 18.6.2020.     

Godkendt med tilføjelse. Udfordringer i forhold til flytning 

af 1a i Grøn fløj. 

Ordstyrer 5 min  

  

32/20  

Meddelelser fra:                  

a) ledelsen Ingen meddelelser fra afdelingslederne 

 5 min  

  

33/20  

Orientering fra:  

a) medarbejderrepræsentanter - CA, god skolestart. Lige nu har især indskolingen 

udfordringer med med COVID reglerne og 

afspritningen. Det er svært at nå at spritte af, når 

man har små børn, der ikke er så selvhjulpne. 

- Udfordringer med cykelstierne. Der opstår farlige 

situationer, når gående og cyklende færdes på 

samme sted. 

- IMC, God opstart, positive børn og forældre. 

Forvirring fra 1a´s forældre, da børnene skulle i 

Grøn fløj. 

 

b) Forældrevalgte - Jørgen fortæller, at han har hørt, at børnene var 

super glade for at være i Grøn fløj. 

- Status på legepladsen og cykelstien tager vi under 

pkt. 37/20. 

- Stort ønske, at begge forældre kan være med til 

forældremøderne. 

- Stort ønske at dansk og matematiklærerne ligeledes 

kan deltage på møderne. Det er vigtigt, at man har 

mulighed for at møde hinanden og se lærerne. 
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- Eleverne har svært ved at nå at spise deres mad, 

når der skal vaskes hænder og køen er for lang. 2 

toiletter til 3 klasser. 

c) Formanden - Større opmærksomhed omkring mellemtrinnets 

udeområde, der ligger snusposer, dåser og 

cigaretskod og flyder. Erik har haft kontakt til 

streetworkeren, og der vil blive flere besøg af 

hende. Det er en stor udfordring for pedellerne. De 

rydder op hver morgen efter vores aftengæster. 

- AN fortæller at hun har haft særlig opmærksomhed 

på snus og tobak, og det er blevet drøftet på 7 

klasses forældremøder. 

- Vi har alle øget opmærksomhed på området. 

15 min  

  

34/20  

Velkommen til en ny skolebestyrelse 

og et nyt skoleår. 

Billede af skolebestyrelsen til 

hjemmesiden. 

- Hjemmesiden er ved at blive opdateret. Vores nye 

sekretær er i fuld gang med at sætte sig ind i 

hjemmesiden. Der skal tages billeder af 

Skolebestyrelsen – og billede med navne på skal på 

hjemmesiden.  

- PR fortæller at der er kursus for nye 

skolebestyrelsesmedlemmer, hvor hun ligeledes 

deltager. 

 

Jørgen 15 min  

  

35/20  

Gennemsyn af forretningsorden for 

skolebestyrelsen. 

Forretningsordenen skal revideres.   

- Stedfortræderen deltager ikke i udarbejdelsen af 

dagsordenen. 

- Ethvert rykkes ned, så det står på linjen 

- Mødetidspunkt til udarbejdelse af dagsordenen er 

ikke længere gældende, vi finder et mødetidspunkt 

hvor alle kan. 

- SB blev spurgt om mødetidspunktet for 

Skolebestyrelsens møder var ok. Det er det lige nu. 

- Skolebestyrelsen er synlig ved skolefesten og ved 

dimissionen – samt på forældremøderne. 

Forretningsorden 

skolebestyrelse 2020.docx
 

Forretningsorden 

skolebestyrelse 2020.docx
  

Revideret udgave 

Jørgen 10 minutter  

36/20  

Godkende datoer og tidspunkter for 

møder i skolebestyrelsen 2020-2021. 

Forslag: 

17/8 - 15/9 - 21/10 - 19/11 - 14/12 

19/1 - 24/2 - 18/3 - 12/4 - 11/5 – 

16/6 

Alle møder holdes kl. 17.15-19.45. 

- Et møde er flyttet til den 14/6 2021. 

 

Godkendte datoer: 

17/8 - 15/9 - 21/10 - 19/11 - 14/12 

19/1 - 24/2 - 18/3 - 12/4 - 11/5 – 14/6 

 

 Jørgen 10 minutter  
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Pause med spisning.  

10 minutter  

Ekstra punkt 36/20 a Oversigt over 

forældremøder 

PR udsender oversigten med navne på, hvilke 

skolebestyrelsesmedlemmer, der deltager i hvilke klasser. 

Der har været udtrykt ønske om, at 

skolebestyrelsesmedlemmerne sagde det samme på 

forældremøderne. Thomas lavede sidste år en pjece med 

stikord til, hvad man kunne sige på møderne. Den er sendt 

ud til alle. 

 

Oversigt 

forældremøder 20-21.docx
 

37/20  

Evaluering af skolestart 

- 9. årgang 

- Børnehaveklasser 

- 7. årgang 

- Parkeringspladsen 

- Fusion 

- Andet 

Pernille indleder med at beklage den måde, hvorpå de to 9. 

klasser er blevet til. Vi var fra starten klar over, at det ville 

blive 2 store klasser. I maj fik vi flere elever til 9. klasse og 

måtte søge skolechefen og dermed kommunalbestyrelsen 

om dispensation, så vi kunne have de ekstra elever i de 2 

klasser. Der er nu tildelt 21 støttetimer til 9 årgang. En 

anden gang vil Skolebestyrelsen og medarbejderne bliver 

inddraget tidligere i processen. 

- CA fortæller, at opstarten har været god, lærerne er 

kommet godt fra start. 

- Der har været rystesammendage, og de er gået 

super godt 

- Den ene 9 klasse har 2 klasselokaler og den anden 

et stort lokale. 

- Skolebestyrelsen ønsker at følge udviklingen med 9. 

klasserne hele året. 

 

- SH/KS: Super god opstart i 0 klasse. 3. klasserne 

tog imod de nye børn på den røde løber. Forældre 

og børn mødtes i skolegården. 3. klasserne sang for 

de nye børn. Derefter blev børnene råbt op 

klassevis og fulgte med klasselæreren/pædagogen 

ned i klassen. I år var Taleklassen og de nye 

specialklassebørn med, og det fungerede fint. Fint 

arrangement. 

 

- AN: god opbakning til 7. klasses forældremøder.  

- Ny lærer tager geografi på 7. årgang 

- God rystesammen dag 

 

- I hovedtræk går det godt med parkeringspladsen. 

Der er udfordringer med TAXA og ventepladsen for 

eleverne. Der er ikke plads nok Taxa stikker ind 

over fortovet, så eleverne ikke kan være der. 

 

- Det har været svært at forstå, at man kun må 

læsse af og på ved Mut og MOJN pladsen. PR og KS 

har været parkeringsvagt. 

 

- Der kommer fartdæmpere op, og der bliver malet 

på asfalten, så det bliver lettere at se hvor man skal 
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cykle, og hvor man skal gå. 

 

- Forslag: Kunne cykelparkeringen tænkes 

anderledes. Kunne eleverne parkere tættest på den 

indgang, de skal gå ind af? Dermed ville eleverne 

blive blandet store og små – men der ville være 

færre krydsende cykler. 

 

- Fusion er druknet i COVID og regler. 

 

- Legepladsen. Da byggeriet ikke er afsluttet endnu, 

ved vi ikke, om der bliver et rest beløb, som vi kan 

søge om at få lov til at bruge til legeplads, 

udeområderne og multisalen. 

 

- ”Rødekro løber for leg” skal skubbes til foråret eller 

måske endda til næste efterår. Skal tages op i 

Sundhedsudvalget. 

 

Pernille/alle – 20 minutter  

  

38/20  

Status på økonomi Gennemgang af budget og bilag, vi har et underskud og 

der skal laves en handleplan for det. 

Økonomien drøftes i MED-udvalget inden næste SB-møde. 

Pernille 20 minutter  

  

39/20  

Drøftelse af afholdelse af skolefest. Skolefesten er aflyst efter MED-udvalgets beslutning.  

Pernille 10 minutter  

  

40/20  

Godkendelse af valgfag. Fin gennemgang af valgfag for 7. klasse. Oplægget er 

sendt til eleverne og deres forældre før sommerferien. 

Fordelingen er gået op, alle har fået deres 1. eller 2. 

prioritet. 

Det 5. valgfag som gælder 7. og 9. klasse er endnu ikke 

sendt ud. 

Skolebestyrelsen synes, at det er en god blanding af 

fagene, og det ser spændende ud. 

Anette 5 minutter  

  

41/20  

Evaluering af skolens håndtering af 

COVID og drøftelse af håndtering af 

evt. kommende nedlukning. 

Jørgen spørger om vi er klar til en eventuel kommende 

nedlukning. 

Vi har aftalt, at det skal op på alle afdelingsmøder. 

Det er vigtigt at vi får inddraget forældrene. 

Indskolingen: det var helt klart en fordel, at vi kom 

tidligere tilbage end resten af skolen. Børnene var inddelt i 

mindre grupper, og lærerne kunne bedre nå alle elever - 

og skoledagen var kortere. 

SFO har været en del af beredskabet og blev dermed 

frontpersonale. V har haft åben i hele perioden. Der har 

været en del usikkerhed om reglerne, men vi har fundet ud 

af det. Der har også været personale, som har været 
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usikre på at gå på arbejde. Heldigvis har medarbejderne 

været gode til at stille spørgsmål. Eksempelvis, må vi 

trøste børnene og tage om dem på hvis de er kede af det 

osv. Ja, selvfølgelig trøster vi børnene, hvis de er kede af 

det, men det betyder også, at vi udsætter os selv for fare. 

 

Tina SB fortæller at der har været en del angst blandt 

specialklassebørnene. Det er svært at klæde eleverne på, 

når reglerne og hverdagen bliver lavet om. 

Burde vi ikke have haft specialklasserne ind på skolen 

noget før. Det havde måske været bedst for eleverne. 

 

Hvad gør vi hvis vi har en, der bliver smittet. Vi sender 

klassen og lærere/pædagoger hjem og beder dem om at få 

foretaget 2 test med 2 dages mellemrum.  

 

SB der er stor anderkendelse til ledelsen og 

medarbejderstaben for det store arbejde vedrørende 

COVID, godt kæmpet. Nu er bekymringen bare, om der 

kommer et efterspil, da personalet har været spændt så 

hårdt for i lang tid. 

Pernille 10 minutter  

  

42/20  

Orientering om Hærvejsskolens 

støtteforening.  

Der er oprettet en støtteforening til administration for 9. 

klassernes skolerejse. 

Eventuelt overskud går til 8. klasses skolerejse året efter. 

Generalforsamling til næste møde. 

 

Pernille 10 minutter  

  

42/20  

Evt. Ingen bemærkninger 

5 minutter  

 Punkter til næste møde: 

Revision af principper? 

Fusion 

Hvordan arbejder vi i skolebestyrelsen – opsamling efter 

sb-kurset?  

Trivsel i 9 årgang 

Cykelparkering og trafik forhold 

Økonomi – handleplan for nedbringelse af underskuddet. 

Generalforsamling for støtteforeningen. 

Årshjul er vedhæftet:  

Bilag: 

Årshjul 2019.docx

 
 


